
7 سیاسی

او را نخواهم بخشید

معادل سی دانشکده پرستاری!

میلیاردی شد

حزب مؤتلفه معرفی کند 

اگر بی حجاب باشد

در قم تکرار کنند

شقه شقه کردن 

افزایش قیمت ارز 

سفرهای استانی 

رئیس جمهور سابق آمریکا در مصاحبه با باراک راوید، خبرنگار اسرائیلی 
گفت : هیچکس به اندازه من به نتانیاهو کمک نکرد؛ اما اولین کسی که پیروزی 
بایــدن را بــه او تبریک گفت نتانیاهو بود.او حتی اجازه نداد جوهر انتخابات 
خشــک شود و تبریکش را نه به صورت شــفاهی بلکه به صورت یک پیام 
ویدئویی ابلاغ کرد.من نتانیاهو را دوســت داشتم اما وفاداری را هم دوست 
دارم؛ من از آن زمان تاکنون با او صحبت نکرده ام و او را به خاطر این کارش 
نخواهم بخشید.نتانیاهو به خاطر کمک های من در انتخابات شکست نخورد 

و اگر کمک های من نبود، چه بسا اسرائیل تا الان نابود شده بود.

معاون پرســتاری وزارت بهداشت گفت : در سال ۹۹ حداقل ۱۲۵۰ نفر 
از سازمان نظام پرستاری درخواست برای مهاجرت )گوداستندینگ( کرده اند، 
البته تخمین زده می شــود این عدد بیشتر باشد.اگر تخمین ۱.۵ تا ۲ برابری را 
داشته باشیم و اگر میانه را ۱۵۰۰ نفر در نظر بگیریم، می توان این طور گفت که 
معادل ۳۰ دانشــکده پرستاری که نیروی انسانی را تربیت می کنند، مهاجرت 

داریم و این زنگ خطری برای نظام سلامت است.

بررســی هــای صورت گرفته حاکی از آن اســت کــه میانگین قیمت 
واحدهای مســکن مهر در شهر پردیس به نسبت از شهر پرند بالاتر است، به 
طوری که واحد ۱۰۷ متری مســکن مهر در شهر پردیس ۷۵۰ میلیون تومان 
قیمت خورده است و واحدهای ۱۰۶ متری آن نیز به قیمت ۹۶۰ میلیون تومان 
معامله می شوند.حتی در برخی موارد قیمت برخی از واحدهای مسکن مهر 
این منطقه از یک میلیارد تومان نیز فراتر رفته اســت، به طوری که آپارتمان 
هــای ۱۰۰ متری فاز ۱۱ پردیس این روزها یک میلیارد و ۱۰۰ میلیون تومان 

قیمت خورده است.

بادامچیــان گفت : در  انتخابات مجلس یازدهم بود که باز هم مؤتلفه با 
هدف وحدت اصولگرایی وارد شــد؛ عضو شــورای ائتلاف شد و از استانها 
خواسته شد افراد واجد شرایط شان با ۹شاخص معرفی کنند که انجام شد و 
این در یک مجموعه مجلد برای ۳۱ استان ثبت و ضبط شده است؛ با شورای 
نگهبان در مورد افرادی که از سوی ما کاندیدا بودند و احراز صلاحیت نشده 
بودند صحبت شــد؛ تشــکر ویژه دارم که فرمودند آن که مؤتلفه معرفی کند 
صلاحیتش برای ما احراز شــده اســت و به حمدالله بخش عمده ای از افراد 

مورد نظر ما احراز صلاحیت شدند .

امام جمعه مشــهد گفت: زن اگر حجاب داشته  باشد در متن تاریخ قرار 
خواهد گرفت و اگر بی حجاب بود در حاشــیه باقی خواهد ماند و هرچقدر 
هم سواد و قدرت سیاسی و اقتصادی داشته باشد همچنان در حاشیه مانده و 
در سایه مرد زندگی خواهد کرد. حجت الاسلام سیداحمد علم الهدی اظهار 
داشــت: حضرت زینب )س( زن را از حاشــیه به متن تاریخ آورد و تا پیش از 
وجود آن حضرت هیچ زنی در تاریخ سازنده تاریخ نبود و این بانوی بزرگوار، 
به صورت یک خانم مردآفرین، قهرمان سازنده تاریخ شد. وی اضافه کرد:: با 
زن سالاری در خانه، زن از حاشیه بیرون نمی آید و برای اینکه یک زن سازنده 
و مســتقل باشد باید پیرو حضرت زینب )س( باشد. وی یکی از فلسفه های 
حجاب را نیز همین موضوع دانســت و افزود: یکی از فواید حجاب زن این 
است که زن در حاشیه واقع نشود، در رهگذر شهوت ها قرار نگیرد و به عنوان 
جذب کننده شهوت مردان مطرح نشود، بلکه به عنوان انسان برجسته، قوی 

و تاریخ ساز به متن تاریخ بیاید.

آیت الله سید محمد سعیدی در خطبه نماز جمعه قم که در مصلی قدس 
قم برگزار شد گفت: انقلاب ما زینبی و حسینی است و از ابتدای انقلاب زنان 
نقش برجسته ای ایفا کردند و دشمنان به ویژه صهیونیست ها با این نقش مهم 
زنان دست به کار شدند تا انتقام های خود را به ویژه از زنان بگیرند و آن ها را 
از ارزش های عفاف و پاکدامنی جدا کنند به ابتذال بکشانند و غیرت جوانان 
را از بین ببرند و همان فاجعه ای که در اسپانیا رقم زدند و مسلمانان را شکست 
دادند، تکرار کنند. وی یادآور شــد: از جمله مراکزی که دشــمن آن را نشانه 
گرفته، شهر مقدس قم است که سعی دارد با همان ابزار فساد، این شهر را از 

نقش تاثیرگذار خود تهی کنند.

سردار شریف با بیان اینکه نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با 
بسیج و پیوند دادن قابلیت ها و ظرفیت های دفاعی جهان اسلام، سدی مستحکم 
و مقاوم برابر راهبرد مســتکبران در قطعه قطعه کردن جهان اسلام ایجاد کرده 
اســت، گفت: نیروی قدس امروز با بسط و توسعه تفکر انقلابی و اسلامی در 
منطقه و شکل دهی روحیه مقاومت ،استراتژی دشمنان در سرزمین های اسلامی 
از فلسطین و لبنان، عراق و سوریه ، یمن و افغانستان و غیره را با شکست مواجه 
کرده است. سخنگوی سپاه با اشاره به قدرت نرم افزاری و جایگاه شهید سلیمانی 
در عرصه قدرت افزایی برای امت اسلامی افزود: دشمن به دنبال جداسازی مردم 
از نظام دینی و رهبری و شــقه شقه کردن کشور است؛ اما غافل از این حقیقت 
هســتند که در عاشورا چه اتفاقی افتاد و قرن هاست شیعه با آن پرچم شناخته 

می شود و امروز هم با همان پیام امام حسین )ع( برابر ظالمان ایستاده است.

یک نماینده ادوار مجلس شــورای اســلامی با اشاره به اینکه همزمان با 
مذاکرات، عوامل آمریکا ســعی می کنند، فشــار به ایران بیشتر شود، گفت: 
افزایش قیمت ارز بی ارتباط به این مســاله نیســت، ولی تیم مذاکره کننده 
نباید توجهی به این مســائل داشــته باشــد و بر خواسته های خود پافشاری 
کند. محسن کوهکن با بیان اینکه برخی افراد با اهداف سیاسی دیگران را به 
مخالفت با مذاکرات برجام متهم می کنند، اظهار کرد: من به یاد ندارم کسی با 
اصل مذاکرات مخالف باشد، بلکه مخالفت ها درباره محتوا و نتیجه مذاکرات 
و اعتماد بیش از حد به غرب بود. از سویی باید از تیم مذاکره کننده از سوی 
مردم و حاکمیت چه در دوره قبل و چه در این دوره حمایت شــود. درســت 
است که تیم مذاکره کننده از وزارت خارجه هستند، از نظر طرف مقابل این 
تیم نماینده مردم و حاکمیت ایران اســت، بنابراین عقل حکم می کند از تیم 
ایرانی در داخل کشــور حمایت شود. البته حمایت به معنای نظارت نداشتن 

بر نحوه عملکرد این تیم نیست.

نماینده مردم اردبیل در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: باید مراقب 
بود که سفرهای استانی در حد شنیده شدن مشکلات و روی زمین مانده کارها 
نماند و موجبات ناامیدی مردم فراهم نشود.بدری خاطرنشان کرد: سفرهای 
اســتانی امید را در جامعه ایجاد کرده اما باید مراقب باشــیم که این با امید با 
روی زمین ماندن کارها به یأس مبدل نشــود.وی افزود: بزرگترین ســرمایه 
کشــور ما سرمایه اجتماعی و حمایت مردمی است و ما باید قدر این سرمایه 

و پشتوانه را بدانیم.

اخبار ویژه ...

کشور به یک حرکت جهادی و برنامه دقیق نیاز دارد

سرویس سیاسی-  حجت الاسلام سید ابراهیم 
رئیســی رئیس جمهور صبح دیروز در جلسه صحن 
علنی مجلس شــورای اســلامی ضمن تقدیم لایحه 
بودجه  ســال ۱۴۰۱ گفت: حضور در مجلس شورای 
اســلامی فرصت مغتنمی برای من در اجرای اصل ۵۲ 
قانون اساسی است تا لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ را تقدیم 
کــرده و برخی از ویژگی هــای این لایحه و تمایز این 
بودجه با بودجه سنواتی قبل را بیان کنم. رئیسی گفت: 
ابتدا لازم می دانم از همکاران خودم در دولت، همه وزرا 
و به ویژه سازمان برنامه و بودجه، که با کارشناسان شان 
برای آماده کردن لایحه بودجه در وقت مقرر و تقدیم 
به مجلس شــورای اسلامی همت کردند، تشکر کنم. 
وی تصریح کرد: امیدوارم با دقت نظری که نمایندگان 
محترم در کمیســیون های مجلس و کمیسیون تلفیق 
دارند، بر غنای تبصره های بودجه بیفزایند تا انشــاءلله 
بودجه ای که در شــان و گره گشای کشور باشد، داشته 

باشیم.
رئیس جمهــور گفت: در این ســال های پس از 
پیروزی انقلاب اســلامی،  مجاهدت های بسیاری به 
برکــت مردان و زنان در جای جای کشــور در جهت 
توسعه یافتگی از جمله آب، برق، گاز، حوزه آموزش 
عالی، کشــاورزی، صنعت و معدن شده است؛ که باید 

قدردان آن باشیم.
کشور به یک حرکت جهادی و برنامه دقیق 

نیاز دارد
رئیسی ادامه داد:  اما ما با مشکلات جدی در حوزه 
مسائل اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی مواجهه هستیم 
و بــه یک حرکت جهــادی و برنامه دقیق نیاز داریم تا 
بتواند پیش روی همه دولتمردان و مســئولان باشد و 
مشکلات را از پیش پای مردم عزیز بردارد. وی تصریح 
کــرد: تاکیدات مقام معظم رهبری نســبت به اصلاح 
ســاختار بودجه را همه شما و ما شنیدیم. ایشان بارها 
بر ارتقاء سرمایه گذاری، اشتغال، اصلاح نظام بانکی و 
بهبود فضای کسب و کار تاکید فرمودند.رئیس جمهور 
تصریح کرد: ما وقتی به آسیب شناســی های اقتصادی 
نگاه می کنیم و شرایط را می بینیم، شاهد رشد اقتصادی 
کاهنده در کشور، بی ثباتی اقتصاد و تورم فزاینده هستیم.

رئیســی با بیان اینکه امروز شاهد نامتوازن بودن 
توسعه در ســرزمین و کیفیت نامناسب بودجه ریزی 
هستیم، گفت: این مسأله اقتضا می کند که بازنگاهی به 
آنچه که انجام شــده و آنچه که باید انجام شود، داشته 

باشیم.
گره زدن اقتصاد به بیگانگان همه را رنج 

می داد
وی ادامه داد: اشکال جدی که در ]دولت[ قبل همه 
را رنج مــی داد، این بود که اقتصاد را به اراده بیگانگان 
گره زده بودند؛ کاری که می شــد آن را با اســتفاده از 
ظرفیت های بسیاری که در کشور به ویژه نیروی انسانی 
متراکم و ذخایر ارزشــمند وجود دارد، انجام داد. این 
باعث شد که ما مشکلات جدی اقتصادی داشته باشیم.
لازمه ثبات اقتصادی، عدم کسری بودجه 

است
رئیس جمهــور با بیان اینکه نکات و اهداف قابل 
توجهــی در تقدیم لایحه بودجه مورد نظرمان بوده که 
لازم است به آنها اشاره کنم، گفت: اولین هدف تأمین 
بودجه ۱۴۰۱ ثبات اقتصادی است. باید اقتصاد از یک 
ثبات بهره مند شود تا برای تولیدکننده، مصرف کننده و 
بازار اطمینان بخش باشــد. رئیسی تصریح کرد: لازمه 
ثبات اقتصادی نیز این اســت که ما بودجه ای را ارائه 
کنیم که کسری نداشته باشد؛ زیرا کسری بودجه ریشه 
بسیاری از مشکلات در کشور خواهد شد.وی ادامه داد: 

بایدثبات اقتصادی همراه  با عدم کسری بودجه باشد.
خط قرمز بودجه ۱۴۰۱ استقراض از بانک 

مرکزی است
رئیس جمهــور اضافه کرد: نکته دوم، مســئله 
انضباط بانک ها است. باید بانک ها منضبط اداره شوند 
و این انضباط در نظام پولی و مالی کشــور مورد تاکید 
است.رئیسی با بیان اینکه در بودجه ۱۴۰۱، استقراض 
از بانک مرکزی و افزایش پایه پولی خط قرمز اســت، 
گفت: برنامه این اســت که استقراض اتفاق نیافتد زیرا 

برای اقتصاد کشور مشکلات جدی ایجاد می کند.
وی تصریــح کرد: ما در این چنــد ماهه آغاز به 
کار دولــت، تلاش خواهیم کرد که بتوانیم کشــور را 
بدون اســتقراض از بانک مرکــزی اداره کنیم که این 
نیز  آثارش را در وضعیت تورمیِ کاهشی پیدا خواهد 
کرد. رئیس جمهور گفت: ما امیدواریم که تورم فعلی 
که خاطر مردم و فعالین اقتصادی را نگران کرده است، 

حداقل به یک تورم یک رقمی کاهشی تبدیل شود.
رشــد اقتصــادی ۸ درصــدی در لایحه 

بودجه ۱۴۰۱ هدف گیری شده است

رئیســی با تاکید بر لزوم پرهیز از نگاه بخشی به 
بودجه  گفت: دستگاه های مختلف و نمایندگان محترم 
باید با نگاه ملی بودجه را بنگرند تا رشــد اقتصادی ۸ 

درصدی هدف گیری و اتفاق بیافتد.
وی تصریــح کــرد: هدف دوم، تضمین رشــد 
اقتصادی در این بودجه اســت تا ما بتوانیم به رشــد ۸ 
درصدی هدف گیری شــده، برســیم. رئیس جمهور 
افزود: نکته سوم در این بودجه، عدالت در توزیع است. 
امروز توزیع ناعادلانه است و باید متوازن شود.رئیسی 
با بیان اینکه طبیعتاً مسئله آمایش سرزمینی، حتماً مورد 
توجه قرار می گیــرد، اظهار کرد: محور بودن عدالت، 
مسئله  مهمی است که برای مجلس دولت و بخش های 

مختلف مورد توجه است.
پیش بینی »ســامانه یکپارچه مدیریت 

مالی بخش عمومی«
وی گفت: بودجه باید ساده، قابل فهم، نتیجه گرا و 
کمک کننده به رشد و ثبات اقتصادی کشور باشد. بنای 
بودجه آن اســت که اختیاراتی را به مسئولان استانی و 
به مسئولان مختلف در وزارت خانه و دستگاه ها بدهد 
تا آنها را نســبت به آنچه از بودجه در اختیار آنها قرار 
می گیرد مسئولیت پذیر و پاسخگو کند. رئیس جمهور 
در رابطه با نظارت بر عملکرد مســئولین و دستگاه ها 
گفت: اینکه یک اســتان یا یــک وزارت خانه از نظر 
مصــرف بودجه و تخلفات صــورت گرفته در رابطه 
با مســائل فرهنگی، رفع آسیب های اجتماعی و رشد 
اقتصادی چه کرده و چه ســهمی داشــته است، قابل 
نظارت و اندازه گیری است؛ اما اینکه در این زمینه ها چه 
نقشی ایفا کرده قابل پایش و اندازه گیری نیست.رئیسی 
عنوان کرد: اگر مسئولیت محول شود، عملکردها هم 
برای مجلس هم برای دستگاه های اداری و نظارتی در 
کشور قابل اندازه گیری و نظارت خواهد بود، همچنین 
مسئولین نیز می دانند که چه وظایفی بر عهده آنها قرار 
گرفته است و ماموریت های قانونی خود را می شناسند.
وی درباره مشــخصات بودجــه ۱۴۰۱ تصریح 
کرد: پیش بینی »سامانه یکپارچه مدیریت مالی بخش 
عمومــی«، بــه نحوی که بودجه در بســتری واحد و 
نظارت پذیر با شناسه مشخص به دست ذی نفع نهایی 
برسد از ویژگی های این بودجه است.رئیس جمهور در 
رابطه با عادلانه کردن پرداخت های پرسنلی در بودجه، 
عنوان کرد: از دیگر مسائلی که به اقتصاد آسیب می زند، 
این اســت که شــاهد یک نظام ناعادلانه پرداخت در 
بخش های مختلف هستیم که باید به یک نظام عادلانه 

تبدیل شود.
کاهــش ۱۵ درصدی هزینه های دولت به 

جز حقوق
رئیســی با بیان اینکه هزینه های دولت به غیر از 
حقوق، کاهش ۱۵ درصدی داشــته است، گفت: این 
موضوع برای این است که بتوانیم پرخرج بودن دولت 
را کاهش دهیم.وی با بیان اینکه اصلاح ساختار بودجه 
از دیگر مسائل مهم است تاکید کرد: در این راستا بودجه 
شاهد کاهش کسری تراز عملیاتی از ۴۶۴ هزار میلیارد 
تومــان به ۲۷۱ هزار میلیارد تومان هســتیم. همچنین 
خالص استقراض دولت از ۲۴۵ هزار میلیارد تومان به 
۴۷ هزار میلیارد تومان کاهش یافته است. رئیس جمهور 
افزود: خالص استقراض دولت از بازار سرمایه به ۴۰- 
)منفی چهل( هزار میلیارد تومان کاهش داشته است و 
نســبت مالیات به تولید ناخالص از ۵.۴ درصد به ۶.۹ 

درصد افزایش داشته است.
رشد هزینه های دولت از ۱۰۴ درصد به ۵ 

درصد کاهش یافته است
رئیســی تصریح کرد: همچنین رشد هزینه های 
دولت از ۱۰۴ درصد در قانون بودجه ســال جاری به 
۵ درصد در لایحه  بودجه سال آینده کاهش پیدا کرده 

اســت.وی با بیان اینکه این مشخصه های قابل توجه 
بودجه در راســتای رسیدن به اتفاقی است که باید در 
رابطه با رشــد اقتصادی بیفتد، تاکید کرد: نکته دیگر 
مسئله تولید و اشتغال است که دو محور مهم در کشور 
هســتند؛ امسال سال حمایت از تولید است و موضوع 
همه استان ها مسئله نگرانی برای معضل بیکاری است. 
لذا تولید اشتغال نیز محور است.رئیسی با تاکید بر لزوم 
رسیدگی به مساله صندوق های بازنشستگی تصریح 
کــرد: اگر ما و مجلس شــورای اســلامی به موضوع  
صندوق های بازنشستگی ورود نکنیم، مشکلات جدی 
برای بودجه امسال و سال های آتی ایجاد خواهد شد. 
بازنشستگان حقوقی دارند و باید حقوقشان پرداخت 
شود اما باید به منابع آن فکر کرد. در حال حاضر منابع 
کاملا از ســوی دولت پرداخت می شــود اما باید در 
خصوص منابعی که بتواند صندوق های بازنشستگی 

را اداره کند فکر جدی صورت گیرد.
دنبال عادلانــه کردن یارانه های پنهان و 

آشکار هستیم
وی اضافــه کرد: نکته مهم دیگر موضوع عادلانه 
کردن یارانه های پنهان و آشــکار اســت و ما آن را در 
دســت بررســی داریم که با کمک مجلس ان شاءالله 

یارانه ها ساماندهی شود.
رئیس جمهور با اشــاره به اینکه نکته بسیار مهم 
دیگر، عادلانه کردن نظام جذب، نگهداری و پرداخت 
حقوق به تمامی کارکنان دولتی اعم از رسمی و کسانی 
که به نام دولت و از خزانه عمومی استفاده می کند مانند 
نیروهای شــرکتی، پیمانی و خرید خدمت است، بیان 
کــرد: در حال حاضر به هر کوی و برزنی که می روید 
نســبت به این موضوع اعتراض وجود دارد و سامان 
یافتن این موضوع یکی از مســائل بســیار ضروری 
در کشــور اســت که مردم را رنج می دهد. برای مثال 
تعدادی از افراد در یک اتاق کار می کنند اما سه، چهار 

نوع پرداخت در مورد آنها وجود دارد.
رئیسی با تاکید بر اینکه باید نظام عادلانه پرداخت 
را با قوت دنبال کنیم، گفت: در این موضوع شاید عده 
کمی ناراحت شــوند اما برای ما ملاک رضایت عموم 
مردم اســت نه خواص. برای ما رضایت خدا که به ما 
اجرای عدالت را امر کرده است و رضایت عموم مردم 
باید اصل باشد یا چند نفری که ممکن است حقوقشان 
مقداری کاهش داشته باشد؟ ان شاءالله با کمک مجلس 
بتوانیم نظام عادلانه پایدار در پرداخت حقوق را اجرایی 

کنیم.
نظر دولت و مجلس در موضوع رتبه بندی 

معلمان همسو است
وی عنوان کرد: رســیدگی به موضوع رتبه بندی 
معلمان نیز مورد بررسی قرار گرفته است و نظر دولت 
هم با آنچه در مجلس در حال دنبال شدن است همسو 
است و مبلغی که باید برای این موضوع در بودجه ۱۴۰۱ 
در نظر گرفته شود، اختصاص پیدا کرده است. ان شاءالله 
طرح رتبه بندی معلمان با قدرت اجرا شود و حق این 
عزیزان ضایع نشود. رئیس جمهور با اشاره به اقدامات 
دولت گذشته در ماه های آخر فعالیت خود، ادامه داد: در 
چند ماهه آخر دولت گذشته، هزینه ها و تعهداتی برای 
دولت جدید ایجاد کردند که این تعهدات به دلیل اینکه 
کارشناسی لازم در موردشان انجام نشده بود، هم ما و 
هم مجلس را به شدت به زحمت انداخت. در صورتی 
که اگر این تعهدات با یک کار کارشناســی و با در نظر 
گرفتن همه ابعاد در نظر گرفته می شد، چنین مشکلاتی 
را ایجاد نمی کرد. رئیســی با بیان اینکه اجرای عدالت 
مورد انتظار مردم از دولت است، تاکید کرد: در اجرای 
عدالت برکاتی وجود دارد و این برکات می تواند هم به 
آرامش و رضایت مردم و هم افزایش سرمایه اجتماعی 

بیانجامد.

رئیس جمهور با بیان اینکه عدالت در توزیع ثروت در بودجه ۱۴۰۱ مورد پیش بینی قرار گرفته است، گفت: در لایحه بودجه ۱۴۰۱
 یک رشد اقتصادی ۸ درصدی هدف گیری است.

رئیسی در مراسم تحویل لایحه  بودجه 1401 به مجلس:

ســرویس سیاســی- نماینده 
مردم نوشــهر و چالوس در مجلس، 
گفــت: قیمت ها نبایــد افزایش پیدا 
کنــد، چه به صــورت تدریجی و چه 
شــوک آور، اینکه شوک آور نیست اما 
آرام آرام افزایــش قیمت داریم باز هم 

زجرآور است و مردم را اذیت می کند.
محمدعلی محســنی بندپی نماینده 
نوشــهر و چالوس در مجلس یازدهم 
در رابطــه با »اهمیت کنترل با توجه به 
اینکه در آستانه سه ماهه پایانی سال قرار 
داریم و گرانی ها در این شرایط بسیار 
مردم را رنــج می دهد«، گفت: بله این 
مســاله بسیار مهم است، متاسفانه یک 
موضوعی که در شبکه های اجتماعی 
بود این بود که پارســال در همین دوره 
زمانــی دلار ۲۹۵۰۰ تومان بود و پراید 
۷۰ میلیون تومان و امسال در این روزها 
دلار ۲۹۵۰۰ است و پراید ۱۷۰ میلیون 

تومان است. در قیاسی که مردم می کنند 
با توجه به اینکه اغلب قطعاتش تولید 
داخل اســت و ارزبری هم ندارد، این 
افزایش دو و نیم برابری چندان منطقی 
به نظر نمی رسد.وی ادامه داد: اما آنچه 
که مردم را بیشتر اذیت می کند، افزایش 
قیمت کالاهای اساســی است، مانند 
گوشــت، مرغ، تخم مرغ، لبنیات و .... 
که روزانــه مصرف می کنند؛ از طرفی 
ورودی و درآمد مردم ثابت اســت و 
هزینه ها افزایش افسارگســیخته ای 
دارد. ســخنگوی فراکسیون مستقلین 
ولایی خاطرنشــان کــرد: دولت قول 

داده بود که شــوکی به مردم وارد نشود 
و افزایش قیمت یک دفعه ای نداشــته 
باشــیم، اکنون ممکن اســت افزایش 
قیمت ها شــوک آور نباشد اما افزایش 
این چنینی هم غیرقابل تحمل اســت 
کــه آرام آرام افزایش دارد و خودش را 
نشان می دهد.آن چیزی که مهم است 
این اســت که قیمت ها نباید افزایش 
پیدا کند، چه به صورت تدریجی و چه 
شوک آور، اینکه شوک آور نیست اما 
آرام آرام افزایــش قیمت داریم باز هم 
زجرآور است و مردم را اذیت می کند.

نماینده مردم نوشهر در مجلس شورای 

اسلامی درخصوص تلاش برای مهار 
این روند، بیان کرد: منتظر هســتیم تا با 
آمدن لایجــه بودجه ۱۴۰۱ در جریان 
بررسی آن تلاش کنیم تا گرانی را کنترل 
کنیــم، اگر در کنتــرل قیمت ها موفق 
نشــویم، هرچقدر درآمدهای مردم را 
افزایــش دهیم، باز هم موفق نخواهیم 
شد چراکه افزایش حقوق یکبار برای 
یکسال است. اگر شما ۳۰ درصد یا ۴۰ 
درصد حقوق کارمندان را افزایش دهید 
مشروط بر این است که در سال آینده 
افزایش معناداری نخواهیم داشت اما با 
توجه به اینکه هر روز قیمت ها در حال 

افزایش اســت مثلا همین مورد پراید 
که عرض کــردم ۲۵۰ درصد افزایش 
قیمت دارد، این میزان گرانی غیرقابل 
تحمل است. محسنی بندپی در پایان به 
صحبت های رئیس جمهور در گذشته 
چند هفته قبل نمایندگان اســتان های 
شــمالی با رئیس جمهور اشاره کرد و 
گفت: در دیداری که نمایندگان ســه 
استان شــمالی با آقای رئیسی داشتند، 
رئیس جمهور هــم در زمینه افزایش 
درآمدهای دولت، هم بهبود وضعیت 
تولید و هــم کنترل قیمت ها قول های 
خوبــی را بــه نماینــدگان دادنــد و 
امیدواریم که این تلاش ها نتیجه بخش 
باشــد و اتفاقات خوبی رقم بخورد تا 

مردم بیش از این آسیب نبینند.

محسنی بندپی نماینده مجلس:

افزایش قیمت ها غیرمنطقی و برای مردم زجرآور است

نماینده  سیاســی-  ســرویس 
مرودشــت در مجلس یازدهم، گفت: 
مجلــس و دولت در جهت شکســتن 
انحصار و ایجاد رقابت سالم و در راستای 
افزایــش کیفیت و تنــوع محصولات، 
بازگشــت امید و جلب رضایت مردم، 
صرفه جویی در مصــرف بنزین،  اقدام 
به آزادســازی قیمت خــودرو در کنار 
آزادسازی واردات کنند که تنها راه بیرون 

رفت از وضعیت کنونی است.
»جلال رشیدی کوچی« در نشست 
علنی مجلس شــورای اسلامی در نطق میان دستور، گفت: با خودم عهد بستم 
که اگر روزی به مجلس راه پیدا کردم صدای ملت در خانه ملت باشــم. امروز 
از درد بزرگ این ملت می گویم بی آنکه ترسی از عصبانیت مافیای خودرو یا 
ابایی از ناراحتی فلان آقازاده ســهام دار داشــته باشم.  امروز از مولودی ناقص 
الخلقه می گویم که بعد از ۵۰ ســال ارتزاق از خون و مال ملت به غولی عظیم 

تبدیل شده که هیچ کس را یارای مقابله با آن نیست.
نماینده مردم مرودشت، پاسارگاد و ارسنجان در مجلس یازدهم افزود: قصه 
امروز خودروسازی ما،  قصه پر غصه است برای ملتی که سالها از ابتدایی ترین 
حق خود که دســت بر قضا در اســلام هم بر آن تاکید شده یعنی مرکب خوب 
بی بهره اند، چرا که به واســطه انحصار ناشــی از حمایت های بی پایان دولتها، 
مافیای خودرو سال ها است ملت ایران را به استثمار کشیده است، کار تا جایی 
بیخ پیدا کرده که خودروســازان عنان دولتها در دســت دارند نه دولتها ناظر و 
کنترل کننده خودروسازها. رشــیدی کوچی خاطرنشان کرد: مافیای خودرو 
منافع برخی تصمیم گیران و تصمیم سازان را با منافع خود گره زده و به گونه 
ای بر گرده ملت سوار و بی محابا می تازد که صدای خرد شدن استخوان های 
مردم در این هیاهوی کاذب را نمی شنود. سوال اصلی بعد از ۵۰ سال این است 
حمایت بی قید و شــرط از صنعت خودروســازی در چه جایگاهی است، آیا 
می توان خودرویی که طراحی و تکنولوژی آن متعلق دهه ۸۰ و ۹۰ میلادی و اکثر 
قطعات آن امروزه از چین تامین می شود به عنوان خودروی ملی نامگذاری کرد؟
وی بیان کرد: تاکنون چندموتور در حجم های مختلف توسط خودروسازان 
طراحی و ساخته شده است؟ به جز پلتفرم ها موجود که از تعداد انگشتان یک 
دست هم تجاوز نمی کند چه پلتفرم های جدید در کشور تولید شده است؟ آیا 
با تغییر جلو پنجره، چراغ ها، صندوق عقب یا پاشیدن یک قوطی رنگ قرمز بر 
روی نقاطی از خودرو و اضافه کردن کلمه »پلاس« به انتهای نام خودرو می توان 

بگوییم خودروی جدید تولید کرده ایم؟
این نماینده مجلس یازدهم افزود: امروز خودروسازان به بهانه زیان انباشته 
و ضررهای پی در پی با گستاخی تمام با وجود دستور صریح ریاست جمهور 
و مخالفت مجلس قیمت را افزایش و متاسفانه وزیر مربوطه به جای تنبیه در 

توجیهی ناشیانه افزایش قیمت را اصلاح قیمت گذاری می نامد.
رشیدی کوچی تصریح کرد: کجای دنیا دیده اید که برای خودرو مردم را 
به صف کنند و قرعه کشی به راه بیاندازند آن هم قرعه کشی هایی که بی نتیجه 
و صوری اســت، معمولا این تولید کننده اســت که به دنبال مشتری می دود نه 
مشتری به دنبال تولیدکننده. یا شما می توانید نیاز داخل را برطرف کنید یا نمی 
توانید. اگر می توانید پس این بازی چیســت؟ اگر نمی توانید مردم و مملکت 
که نمیتواند معطل بی عرضگی شما باشد یا شاید هم می توانید اما می خواهید 
محصولات به شدت بی کیفیت خود را با قیمت های بالاتر به ملت مظلوم قالب 
کنید. نماینده مرودشت در مجلس یازدهم گفت: این تراژدی آنجایی غمگین تر 
می شود که صحبت از بازار دسته دوم به میان می آید با یک مثال اوج این درد 
را به شــما می گویم، خودروی ماکسیمای مدل ۱۳۹۰ امروز در بازار ما قیمتی 
بین ۸۰۰ تا ۹۰۰ میلیون تومان دارد یعنی معادل ۲۵ تا ۳۰ هزار دلار، حال جالب 
است بدانید همین خودرو در کشورهای همسایه ما قیمتی بین ۲هزار و ۵۰۰ تا 
۳ هزار و ۵۰۰ دلار دارد اختلاف فاحش قیمت چیزی جز انحصار و دیکتاتوری 

خودرو است.
رشیدی افزود: امروز مافیای خودرو حرف از آزادسازی قیمت می زند و 
از اینکه مجبور است فولاد، مس و پلاستیک و قطعه را به قیمت آزاد تهیه کند 
و محصول خود را مثلا به قیمت دولتی بفروشــد می نالد، اشــکال ندارد ما هم 
موافق آزادسازی قیمت ها هستیم به شرط آنکه واردات آزاد و تعرفه به صورت 
تدریجی حذف شود. آیا نیم قرن فرصت کافی در حمایت از این صنعت ملی 

نیست؟
وی افزود: خروجی این حمایت های بعضا نادرســت امروز چیزی جز 
ایجاد نارضایتی، از دست رفتن جان هزاران انسان، بحران های اجتماعی، بدبینی 
نسبت به حاکمیت، بلعیدن و چپاول سرمایه ملی اعم از ریالی، ارزی و ذخایر 
انرژی و حیف و میل بیت المال مســلمین نیست. لذا پیشنهاد می شود مجلس 
و دولت انقلابی در جهت شکستن انحصار و ایجاد رقابت سالم و در راستای 
افزایش کیفیت و تنوع محصولات، بازگشت امید از دست رفته و جلب رضایت 
آحاد مردم، صرفه جویی در مصرف بنزین و سایر هزینه های جانبی با در نظر 
گرفتن ســود حاصل ما به التفاوت این صرفه جویی به عنوان درآمد پایدار و 
ایجاد اشــتغال برای هزاران جوان ایرانی براساس یک برنامه زمان بندی اقدام 
به آزادســازی قیمت خودرو در کنار آزاد ســازی واردات کنند تنها راه بیرون 
رفت از وضعیت کنونی همین اســت. عضو کمیســیون امور داخلی کشور و 
شوراها در مجلس اضافه کرد: ذکر دو نکته را لازم و ضروری می دانم، حمایت 
قاطــع و بــی چون و چرا از رتبه بندی معلمان و بازگشــت عزت و حرمت از 
دســت رفته فرهنگیان عزیز که در شرایط سخت معیشتی قرار دارند را وظیفه 
انسان خود می دانم. نماینده مرودشت خطاب به نمایندگان مجلس گفت: یقین 
بدانید شفافیت معجزه می کند حسنات بی شمار آن چه در کوتاه مدت چه در 
بلند مدت به نفع نظام، مردم و خود ما اســت، بی شــک فرهنگ ســازی که به 
واسطه شفافیت اتفاق خواهد افتاد از انحرافات پیدا و پنهان احتمالی جلوگیری 
خواهد کرد و یادمان نرود با ادعای انقلابی بودن و ولایت مداری داریم و رهبر 
عزیزمان حضرت امام خامنه ای عزیز فرمودند معنای شفافیت یعنی مسئولین 
در جمهوری اسلامی عملکرد خود را واضح در اختیار مردم قرار دهند. با رای 
قاطع خود بعد از شفاف سازی مجلس به سراغ باقی نهادها و قوا خواهیم رفت.

نماینده مجلس شورای اسلامی:

آزادسازی واردات راه برون رفت 
از وضعیت کنونی خودرو است
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